



تعيم
GACA Circular



To: All airlines operating in the airports of the Kingdom of Saudi Arabia, including private aviation.

Subject:

Obligation to adhere to Circulars issued by the GACA.

Reference:

- Article no. (23) of the civil aviation act.
- Article no. (138) of the civil aviation act.
- NATFP (Edition 2).
- GACA circular No. (5/57110) dated 21/06/2022.

Instructions:

- Airlines must not board passengers, coming to the Kingdom, who do not possess (MRTD) passports or holding any travel documents that were issued manually for extending the validity of the passport.
- When boarding passengers, airlines must ensure that travel documents of passengers, such as (Passports – Visas), are valid and matches with the details given in their boarding passes.
- All airlines must comply with the following:
 - Aircraft operators shall be responsible for the cost of detention and care for all passengers who are inadmissible to the Kingdom on account of faulty travel documents or other reasons.
 - Aircraft operators shall return inadmissible passengers either, on the return flight that (he/she) came, or on the earliest possible flight operated by any other airline operator.
 - The aircraft operator or his authorized agent shall have the right to recover from the inadmissible passenger the costs related to his deportation and care.
- Airlines must comply with GACA circulars and increase the awareness through training their employees on the regulations and procedures applied in the Kingdom, and updating the procedures manuals in accordance with the circulars and instructions issued by the GACA.

الموضوع:

اللتزام والتقييد بالتعاميم الصادرة من الهيئة العامة للطيران المدني.

المرجع:

- المادة رقم (٢٣) من نظام الطيران المدني.
- المادة رقم (١٣٨) من نظام الطيران المدني.
- البرنامج الوطني لتسهيلات النقل الجوي (الطبعة الثانية).
- تعيم الهيئة رقم (٥٧١١٥) وتاريخ ٢٢/١١/٢٢ هـ.

التعليمات:

- يجب على جميع شركات الطيران عدم قبول تصعيد المسافرين الذين لا يحملون جوازات سفر مقرودة آلياً، أو أي جوازات تم تمديد فترة صلاحيتها يدوياً لقادمين إلى المملكة.
- يجب على جميع شركات الطيران عند تصعيد المسافرين التأكد من صحة وثائق السفر لجميع المسافرين عبر مطارات المملكة (جواز سفر – تأشيرات) والالتزام بمطابقتها مع بطاقة صعود الطائرة.
- يجب على جميع شركات الطيران أن تلتزم بالتالي:
 - أن يكون مشغل الطائرة مسؤولاً عن تكلفة الاحتجاز والرعاية لجميع الأشخاص الممنوعين من الدخول نتيجة لمشكلات في الوثائق أو لأسباب أخرى.
 - يتم إعادة المسافر المعاد من قبل مشغل الطائرة على الرحلة التي قدم عليها أو أقرب رحلة طيران على أي مشغل طيران آخر.
- لا يحرم مشغل الطائرة أو وكيلة المعتمد من حقه في أن يستعيد من المرحل التكاليف المتعلقة بترحيله ورعايته.
- يجب على شركات الطيران الالتزام بالتعاميم الصادرة من الهيئة العامة للطيران المدني وتكثيف الحملات التوعوية بالأنظمة والإجراءات المعمول بها في المملكة، وتدريب العاملين عليها وتحديث أدلة الإجراءات بما يتواافق مع التعاميم والتعليمات الصادرة من الهيئة.

الرقم
التاريخ
المرفقات



5. Failure to comply with circulars issued by GACA is an explicit violation of Government's orders, Legal procedures shall be initiated against the violators who will be held responsible.
- إن عدم الالتزام بالتعاميم التي تصدرها الهيئة يعد مخالفة صريحة للأوامر الحكومية وسيتم اتخاذ الاجراءات النظامية بحق المخالف وتحميله المسؤلية المترتبة على ذلك.

Attachment(s): Nil

المرفقات: لا يوجد

نائب الرئيس التنفيذي للسياسات الاقتصادية والتعاون الدولي
Executive Vice President for Economic Policies and International Cooperation

